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FÖREDRAGNINGSLISTA

Föredragningslista
Naturskyddsföreningen i Norrbottens läns länsstämma 2022

Tid: Söndagen den 24 april  2022 kl. 09.00 - 15.00. Insläpp från 08.00
Plats: Zoom

§ 1. stämmans öppnande

§ 2. val av ordförande för stämman 

§ 3. anmälan om styrelsens val av sekreterare för stämman 

§ 4. val av två justerare att jämte stämmans ordförande justera protokollet 

§ 5. fråga om stämman blivit behörigen utlyst 

§ 6. upprop och fastställande av röstlängd

§ 7. styrelsens verksamhetsberättelse med bokslut

§ 8. revisorernas berättelse 

§ 9. fastställande av resultat- och balansräkningar 

§ 10. fråga om ansvarsfrihet för föregående års förvaltning 

§ 11. fastställande av verksamhetsplan 

§ 12. beslut om antalet styrelseledamöter 

§ 13. val av ordförande i länsförbundet, tillika ordförande i styrelsen 

§ 14. val av övriga styrelseledamöter 

§ 15. eventuella fyllnadsval 

§ 16. val av två revisorer och två revisorssuppleanter 

§ 17. val av valberedning 

§ 18. nominering av kandidater till riksföreningens valberedning att 

rapportera till riksföreningen senast 17 maj riksstämmoår 

§ 19. ärenden som styrelsen förelägger stämman 

§ 20. ärenden som väckts genom motion 

§ 21. stämmans avslutande 
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Svenska Naturskyddsföreningen bildades 1909 och är en partipolitiskt och religiöst obunden ideell 
förening för naturskydd och miljövård. Föreningen är organiserad i kretsar, länsförbund och 
riksförening som var för sig är juridiska personer med eget ansvar och med egna stadgar vars 
innehåll inte får vara oförenliga med Naturskyddsföreningens stadgar.

Naturskyddsföreningen i Norrbottens län är ett av 24 länsförbund i Sverige. Länsförbundet bildades 
1958 och har egna stadgar, som senast antogs 2013.04.14. Dessa finns att ta del av på nätet eller 
delvis här nedan.  

Naturskyddsföreningen ska:

● verka för att väcka och underhålla känslan hos människor för naturen och dess värden,
● verka för att människans samhälle och verksamhet anpassas efter naturens 

förutsättningar,
● väcka opinion och påverka beslut rörande naturskydd och miljövård,
● verka för skydd och vård av värdefull natur bland annat genom markförvärv eller på annat 

sätt,
● bedriva informations och bildningsverksamhet,
● söka samarbete med andra organisationer för att gagna natur och miljö.

Adress: ℅ Johanna Nilsson, Hektarvägen 53, 954 42 Södra Sunderbyn
Org.nr: 897900-4242
Bankgiro: 278-1730
Swish: 123 609 69 78
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KONTAKTPERSONER & ANSVARSOMRÅDEN 2022

2021.04.25 – 2021.12.31
Ordförande Marcus Lidström, Bureå
Vice ordförande Henrik Blom, Kalix
Kassör Kristina Berglund, Boden
Sekreterare Emy Suorra, Gällivare
Ledamot Nina Pettersson, Boden
Ledamot Maj Aspebo, Koskullskulle
Ledamot Johan Lindqvist, Sangis
Suppleant Björn Lundquist, Kiruna
Suppleant Markku Nykänen, Kalix
Suppleant Linnea Haverinen, Piteå
Suppleant Kjell-Arne Johansson, Luleå
Suppleant Camilla Inghe, Kiruna

2020.03.08 – 2021.04.25
Ordförande Marcus Lidström, Bureå
Vice ordförande Henrik Blom, Kalix
Kassör Kristina Berglund, Boden
Sekreterare Kjell-Arne Johansson, Luleå
Ledamot Nina Pettersson, Boden
Ledamot Maj Aspebo, Koskullskulle
Ledamot Johan Lindqvist, Sangis
Suppleant Maria Juin, Piteå
Suppleant Björn Lundquist, Kiruna

Bokföringstjänst: Töre Teknik och Redovisningstjänster.
Styrelsens arbetsgivarrepresentant: Kristina Berglund, Björn Lundquist och Marcus Lidström.
Revisorer: Kennerth Moberg, Överkalix och Curt Gyllemalm, Överkalix 
Revisorssuppleanter: Mattias Johansson, Kalix och Jakob Johansson, Luleå
Valberedning: Urpo Taskinen, Vittangi (sammankallande), Ellinor Bomark, Luleå och Malin 
Åkesson, Arjeplog. 

STYRELSENS SAMMANSÄTTNING

Arbetsgrupper Styrelsens kontaktperson Gruppansvarig
Skogsgruppen Maj Aspebo Maj Aspebo, Maud

Söderholm Häll, Vivi Eriksson
Hav- och vattengruppen Henrik Blom Vakant
Klimatgruppen Nina Pettersson Kjell-Arne Johansson
Gruvgruppen Björn Lundquist Birgitta Seb-Olsson
Arbetsgivargrupp Kristina Berglund Kristina Berglund
Natursnokarna / Snoklok Vakant Dirkje Sörlin
Vindkraftsgruppen Björn Lundquist Karin Fallén

Föreningens representanter i Viltförvaltningsdelegationen (VFD) har varit Lars Backman (ordinarie) 
samt  Rune Lindqvist (ersättare). 
Föreningens representanter i Programrådet Regionala Skogsprogrammet:  inga varaktiga 
representanter. Uppgiften har fördelats på ett antal olika personer under året.
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Krets: Fullbetalande: Hedersmedlem: Familjemedlem: Totalt:
Boden 220 0 115 345
Gällivare 126 0 37 176
Haparanda 44 0 15 61
Kalix 119 0 51 196
Kiruna 160 0 77 252
Luleå 736 2 389 1156
Piteå 280 1 169 454
Älvsbyn 46 0 28 72
Övertorneå 45 0 30 72
Jokkmokk 108 1 51 174
Arvidsjaur 37 0 16 77
Arjeplog 22 0 13 35
Överkalix 12 0 6 18
Pajala 44 0 26 74
 

LÄNSFÖRBUNDETS ORGANISATION

LÄNETS MEDLEMMAR

Till följd av riks nya rutiner om vilka uppgifter som registreras i medlemsregistret (nu behövs 
personnr också för familjemedlemmar)  blev ca 30 000 familjemedlemmar borttagna från 
registret under hösten 2019. Denna justering syns i 2020 års statistik. Minskningen bygger på en 
förändring av definitionen ”medlem” snarare än en reell minskning av antalet medlemmar.

2018.12.31 2019.12.31 2020.12.31 2021.12.31
Betalande medlem  1947 1971 1972 1999
Familjemedlem  1529 1577 1152 1023
Ständig-/hedersmedlem  4 5 4 4
Totalt  3480 3553 3128 3026

Styrelsen för Naturskyddsförening i Norrbottens län sköter de löpande ärendena, ekonomin och 
samordnar kontakten från arbetsgrupperna. Under år 2021 har styrelsen haft 9 digitalt 
protokollförda möten (förutom konstituerande).
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År: 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021

Antal 3602 3483 3471 3363 3480 3553 3128 3026



Söndag årsmöte:
35 personer deltog, varav 21 ombud

Länsstämmoveckans program i korthet: 
● Torsdag 22 april kl 18.30 – Kristina 

Östman webbinarium om vindkraft 
● Söndag 25 april kl 09.00 – 

Länsstämma via Zoom
● Tisdag 27 april kl 19.00 – Arne Müller 

”Den orimliga energiekvationen”, 
webbinarium

LÄNSFÖRBUNDETS STÄMMA
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Länsförbundet genomförde stämman digitalt den 25 april 2021 med föreläsningar 
under hela veckan inför stämman. Allt genomfördes  i samarbete med 
Studiefrämjandet.
 



Naturskyddspriset 2020 tilldelades:

● Rågholmens vänner för deras kamp att bevara Rågholmen öster om Kalix centralort från 
exploatering. Motiveringen löd: “Madelene Berglund, Marie Karlsson och Gaute Larsen har 
tillsammans med Rågholmens vänner arbetat för ett bevarande av området Rågholmen, 
Kalix under 2020. Kalix kommun planerar för att bebygga holmen med ett stort antal villor.
Rågholmen används för rekreation och utnyttjas av ortsbefolkningen då den ligger i direkt 
anslutning till bebyggelsen. Området omges även av tunga industrier.

Rågholmens vänner har skapat en dialog med kommunen och spridit budskapet om vad 
som pågår runt om i Norrbottens län. Inventeringar av området har utförts på ideell basis, 
som har visat på höga naturvärden med många fina artfynd.

Med stolthet vill Naturskyddsföreningen i Norrbotten utdela Naturvårdspriset till er. Ni har 
på ett inspirerande sätt visat att det lönar sig att gå ihop och arbeta tillsammans för att 
påverka politiska beslut. Ni arbetar för ett bevarande av Rågholmen utan bebyggelse, där 
naturen och den biologiska mångfalden får fortsätta att leva vidare. En insats som har 
bäring på både social och ekologisk hållbarhet.”

NATURSKYDDSPRISET 2020
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https://nsd.se/nyheter/kalix/artikel/jatteroligt-ragholmenkampar-prisas-for-sitt-arbete/renqggyr


DELTAGANDE I KONFERENSER OCH MÖTEN 

Nedan finner ni ett urval av Naturskyddsföreningen i Norrbottens deltagande i konferenser och 
möten. 

24 januari: Utbildning med Studiefrämjandet ”Digitala årsmöten” 
28 januari: Webinarium med länsförbunden Dalarna och Gävleborg ”Påverka lokalt med 
miljöbalken”
16 februari: Webinarium med riks och Fältbiologerna ”Skog och klimat – allt du vill veta”
22 april: Webinarium med riks ”Framtidens energi” 22/4 
27 april: Webinarium med Arne Müller ”Den orimliga energiekvationen” 27/4 
14 juni: Föreläsning med Lars Pettersson från Svensk Dagfjärilsövervakning ”Svensk 
Dagfjärilsövervakning – de första elva åren” (plus planering och kontakt med LST och 
Studiefrämjandet inför)  
13 september: Webinarium med Länsstyrelsen Norrbotten ”Nu gör vi Agenda2030 i Norrbotten” 

Övrigt:

6-8 mars: Deltagit i planering och genomförandet av länsstämman i Kalix
25 mars: Deltagit på årsmöte med Jokkmokk-kretsen
27 mars: Deltagit på årsmöte med Övertorneå-kretsen

● Gett stöd till UF-företaget World Wide UF i projekt kring Agenda2030 och Globala målen 
för hållbar utveckling, deltagit i möten samt hjälp till med korrekturläsning 

● Administrerat kanslimejlen i några omgångar i enlighet med det rullande schemat under 
VUs ledighet 
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ARBETSGRUPPER

● Aktse
Intresset för att semestra inom landets gränser och besöka fjällvärlden under åren med Covid 19 
har även märkts på föreningens stuga i Aktse. Framförallt har det kommit rekordmånga 
bokningsförfrågningar under 2020 och 2021. Själva tiden som stugan har varit bokad har dock varit 
ungefär densamma som de senaste fem-sex åren. Detta eftersom det har blivit några fler 
avbokningar än vanligt, även det kan härledas till Covid 19.
Dessutom ska en ny vägförening med ansvar för Raktenvägen (den från dammen) bildas, där 
Naturskyddsföreningen har ett ansvar som andelsägare i hemmanet.
Sist men inte minst minns vi en Aktes-profil som varit till stor hjälp för föreningen genom åren. 
Lennart Länta somnade in i februari 2022. Vila i frid. Vi skickar även en tanke till hans fru och vår 
medarbetare i arbetet kring stugan, Anne-Sophie Zetson Länta.
  

● Hav- och vattengruppen
Ingen verksamhet inom gruppen under året. 

● Skogsgruppen

Det som tidigare varit Naturskyddsföreningen i Norrbottens skogsgrupp har under året 
strukturerat om sig till Naturskyddsföreningen i Norrbottens skogsnätverk. Syftet är att skapa 
bättre organisering och tydligare arbetsfördelningar. Arbetet med omstrukturering och 
uppbyggnad fortsätter, som närmast med en fysisk träff den 21 maj.  Maud Söderholm Häll, Marie 
Karlsson, Vivi Eriksson, Emy Suorra och Maj Aspebo utgör tillsammans styrgruppen för nätverket. 
Maj Aspebo är kontaktperson mellan länets skogsgruppen och länsförbundet.

Med hjälp av Länsstyrelsens LONA bidrag med Luleå kommnun som huvudansökare så 
genomförde vi, efter några framflyttningar, Upptäck Gammelskogen på 14 orter. Vi har också 
startat projektet Inventera mera studiecirkel där Marie Karlsson, Kalixkretsen, kommer att 
producera ett studiecirkelmaterial för de runt om i landet som vill börja inventera. Lokalt har Luleå 
kretsens grupp för hyggesfritt skogsgbruk levererat otroliga resultat i form av kurser, seminarium 
och opinionsbildning. Läs gärna mer här. 
Skogsarbetet har under året fortsatt tillsammans med Maskaure sameby, via Björn Mildh och 
kansliet. I en vecka under sommaren inventerade vi, tillsammans med Skydda Skogen, samebyns 
akut hotade områden. Vi har också hjälpt Luokta-Mávas och Östra Kikkjaur att inventera med 
goda resultat. 

●   Klimatgruppen

Klimatgruppen har deltagit i ett antal arrangemang under året: Bland annat har Camilla Inghe 
deltagit vid rikskansliets knytkalas vid ett flertalet tillfällen. 
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ARBETSGRUPPER

● Fältbiologerna
Fältbiologerna är Sveriges största ideella förening för natur- och miljöintresserade unga och har 
funnits sedan 1947. Fältbiologerna är också Naturskyddsföreningens fristående barn- och 
ungdomsorganisation. 

Fältbiologerna i norrbotten startades när Kiruna och Luleås fältbiologer gick ihop 20202/2021. 
Norrbotten-klubben vänder sig till hela Norrbotten. Målet är att samla så många unga klimat-, 
miljö- och naturintresserade som möjligt för att möjliggöra för oss alla att dela våra intressen 
med likasinnade! Inom klubben hittar vi på alla möjliga sorters aktiviteter som på något vis faller 
inom ramarna för våra intressen.
Verksamhetsåret 2021 har norrbotten-klubben bland annat:

● Fjälltur i Kiruna.
● Affischerings-kampanj ihop med Skogsupproret
● Fältbiolog-läger i Aktse i naturskyddsföreningens stuga.
● Haft ett samarbetade med Skogsupproret i skogskampen för skogarna i Ängeså och 

Tärendö.

● Natursnokarna och snoklok
Natursnokarna är föreningens familjeverksamhet där barn tillsammans med sina vuxna 
upptäcker naturen. Vårt motto: vi leker och lär, hjälper naturen och bara är… 

I länet har Luleå haft regelbundna snokaktiviteter under hela året, både på svenska och arabiska. 
Höjdpunkten har varit ett firande av 30-årsjubileum med en riktig snoktårta av ris, hästgödsel 
och löv samt att Natursnokarna fick Norrbotten miljöpris på 50 000 kr av Regionen. Det är ett 
erkännande att Natursnokarna fyller en viktig funktion för barnen och för deras känsla för 
naturen.

Boden har haft snokaktiviteter i samband med svamparnas dag. Piteå har haft en familjedag 
med projektet SOLVÅG (solenergi) där Natursnokarna var representerade.

I Studiefrämjandets satsning ”Luften är fri” filmas natursnokarna när barnen upptäcker snö och 
is i spännande drakägg. Den kan du se här: shorturl.at/cdyAF

 För övrigt har Naturfalken (simborgarmärket för artkunskap) kunnat tas på vintermarknaden i 
Luleå och på filmfestivalerna BANFF och Ljusglimt. Stora och små deltog. 

Pga Corona har rikskansliet endast haft digitala utbildningar för nya ledare. Från länet deltog en 
person från Luleå och en från Piteå. Länsförbundets snoklok (Dieke) har deltagit i 8 digitale 
snokrådsmöten. Hon har även kontaktat kretsarna för att pejla intresset för snokarna samt hållit 
digitala snokledarutbildningar.
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ARBETSGRUPPER FORTS.

● Gruvgruppen

Verksamheten har varit omfattande i befintliga och avsedda gruvor. Mineral- och 
gruvlobbyn har varit mycket aktiv och ”högljudd”. I media har återkommande krav ställts 
på förändrade och snabbare processer för såväl miljö- som bearbetnings-tillstånd. 
Domstolar har beskyllts för att vara för långsamma och otillbörliga hänsyn anses i vissa 
fall ha visats berättigade miljökrav. Vi har deltagit i samråd, yttrat oss över ansökningar 
och överklagat beslut och domar. Härutöver har vi deltagit i ”syn” på plats, gjort egna 
inventeringar och deltagit i olika aktioner. Ny person i arbetsgruppen är Malin Lindström 
från Arvidsjaurkretsen. 

● 6 oktober 2021 Vi blev kontaktade av UR.se ”Uppdrag framtid” 
journalist Jens Nissen kontakt för senare reportage 2022 ang. gruvor 
"Hur uppfattar 3:e klassare förändringar  i naturen". Beslut i styrelsen 
att avvakta med hänsyn till rådande pandemi.

● Seminarier Deltagit under antal digitala seminarier med Riks. 
Gruvgruppen Norrbotten inbjudna att presentera arbetsgruppens 
opinionsarbete, remissvar mot aktuella gruvbolag. 

Geografiskt orienterad redogörelse, nuvarande brytning kommenteras sparsamt:

1. KIRUNA-området, LKAB fick avslag av Mark-och Miljödomstolen (MMD) på ansökan om 
utökad brytning, vilket ledde till en del rabalder och en överklagan. COPPERSTONE som 
avser återuppta kopparbrytning i Peuravaara (Viscaria) har genomfört ett antal samråd 
inför att ansökan avses inlämnas under 2022. CRITICAL METALS som avser återuppta 
brytning i Pahtohavare har genomfört samråd. Bolagets hemsida handlar nu mest om Joint 
Venture med Lovisagruvan samt vanadin och inget om den vidare tillståndsprocessen. 
Yttranden lämnade (särskild redogörelse)

2. MERTAINEN och SVAPPAVAARA, brytning har påbörjats under hösten i Mertainen. Från 
oktober 2021 till mars 2022 avser LKAB producera en miljon ton rågods för att ha som 
säkerhetslager - en buffert - för förädlingsverken i Kiruna och Svappavaara.

3. NUNASVAARA och NISKA (V Vittangi), provbrytning av TALGA vid Niska S är färdig för 
hösten. 2500 ton har brutits. Vad gäller inlämnad ansökan för Nunasvaara S finns inget 
nytt. Vi besökte 2. oktober Niska S och samtidigt genomfördes en demonstration i Vittangi 
av den nystartade lokala gruppen ”Ja till en framtid utan gruva”, medlemmar ur Kiruna 
kretsen är med. Gruppen har formaliserats vid ett möte 21 september. Yttranden har 
lämnats. Kiruna-kretsen genomförde även en inventering i området i juni.

4. KAUNISVAARA, MMD har meddelat dom avseende Naturvårdverkets inlämnade 
ansökan 2018 om att tillstånden för KAUNIS IRON skall återkallas vad avser brytningen i 
Tapuli; ”Brytningen får fortsätta men tillståndet reduceras från 20 Mton till 7 Mton årligen”. 
Vi deltog i syn vid gruvområdet med MMD under hösten.
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ARBETSGRUPPER FORTS.

● Gruvgruppen forts..

Under våren 2022 sker ny förhandling avseende fortsatt brytning i Tapuli jämte 
öppnande av Palotieva och Sahavaara. Naturvårdsverket är emot liksom Havs- och 
Vattenmyndighetensamt samt Länsstyrelsen i Norrbotten.

Naturvårdsverket har efter synen överlämnat själva Miljöbedömningen till regeringen.

Yttranden har lämnats.

5. LIIKAVAARA, Vi har nu överklagat Mark-och miljööverdomstolens (MMÖD) beslut att 
inte bevilja prövningstillstånd till vårt överklagande av MMD dom med tillstånd till 
BOLIDEN för gruvbrytning i Liikavaara. Vi företräds av GBH Miljörätt. Givet att 
prövningstillstånd beviljas så kommer ytterligare ekonomiska resurser erfordras för att 
driva vår talan. Yttranden är lämnade.

6. NAUTANEN, BOLIDEN genomför provbrytning, resultat m m okänt.

7.  LAVER, BOLIDENs begäran om rättsprövning av regeringens beslut att avvisa 
bolagets ansökan om miljö- och bearbetningstillstånd har ännu ej resulterat i något 
beslut.

8. MOSKOSEL, BOLIDEN har begärt undersökningstillstånd i ett område N Moskosel 
som gränslar Piteälven (Natura 2000). Vi har till förvaltningsrätten överklagat 
Bergsstatens beslut. Yttrande lämnat.

9. KALLAK, regeringen har meddelat att beslut över BEOWULFs överklagan av tidigare 
avslagsbeslut skall meddelas i mars 2022.
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KONTAKTER MED MEDIA
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Nedan finner ni ett urval av Naturskyddsföreningen i Norrbottens kontakter med media, 
debattinlägg mm. 

2021-01-18: DN artikelserie via Lisa Röstlund
https://www.dn.se/sverige/samer-turismforetag-och-miljororelsen-kritiserar-sveaskogs-avverkningar/

2021-01-19: DN:  Foton visar svensk avverkning
https://www.dn.se/sverige/deras-foton-visar-svensk-avverkning-all-skog-kommer-bli-plantage/

2021-02-02: Sveriges Natur: Oväntat samarbete kan rädda renbetet
https://www.sverigesnatur.org/aktuellt/ovantat-samarbete-kan-radda-renbetet/

2021-02-02: Sveriges Natur: Både hopp och oro när Sveaskogs vd fick gå
https://www.sverigesnatur.org/aktuellt/bade-hopp-och-oro-nar-sveaskogs-vd-fick-ga/

2021-02-24: Haparandabladet: Grova brott mot sina miljöåtaganden
http://www.norrbotten.snf.se/wordpress/grova-brott-mot-sina-miljoataganden/

Björn Mildh har under 2021 fortsatt att regelbundet skrivit öppna brev till Sveaskog som länsförbundet via 
ordförande Marcus Lidström och verksamhetsutvecklare Johanna Nilsson ställt sig bakom tillsammans 
med Leif Lundberg, Maskaure sameby. Breven och Björns viktiga arbete fortsätter.

https://www.dn.se/sverige/samer-turismforetag-och-miljororelsen-kritiserar-sveaskogs-avverkningar/
https://www.dn.se/sverige/deras-foton-visar-svensk-avverkning-all-skog-kommer-bli-plantage/
https://www.sverigesnatur.org/aktuellt/ovantat-samarbete-kan-radda-renbetet/
https://www.sverigesnatur.org/aktuellt/bade-hopp-och-oro-nar-sveaskogs-vd-fick-ga/
http://www.norrbotten.snf.se/wordpress/grova-brott-mot-sina-miljoataganden/


SKRIVELSER OCH YTTRANDEN

Gruvor

Liikavaara
● 2021 – maj, Överklagande av MMD dom avseende Boliden beviljat tillstånd
● 2021 – dec; Överklagande till HD över att MMÖD inte beviljat prövningstillstånd

Kaunisvaara 
● 2021 – juni Yttrande över Kaunis Iron AB ansökan om nytt tillstånd + 2 nya gruvor

Nunasvaara och Niska 
● 2021-februari, Samrådsyttrande Nunasvaara N och Niska S och N (tillsammans med Kiruna)
● 2021-juni, Yttrande detaljplan (t Kiruna kommun) Nunasvaara och Niska (endast Kiruna)

Pahtohavare
● 2021 – juni, Yttrande över Critical Metals samråd för Pahtohavare (endast Kiruna)

Viscaria 
● 2021-juni, Yttrande samråd Copperstone samråd för Viscaria
● 2021-dec, Yttrande samråd avseende Remining av sandmagasinet (endast Kiruna)

Moskosel 
● 2021 – dec, Överklagande av undersökningstillstånd för Boliden

Vindkraft

Blåsmark
● 2021-juni, Yttrande samråd ny vindkraftpark (tillsammans med kretsen i Piteå)

Skog, mark

Rågholmen
● 2021-dec; Yttrande över detaljplan 

(tillsammans med Kalix).

15Nornan står kvar på Degerberget, Piteå. Foto: Björn Mildh



KANSLI NORRBOTTEN

● Arbetsgivargruppen

Norrbottens läns kansli har glädjande nog haft hela tre anställda i olika perioder under 
2021: Johanna Nilsson tillsvidareanställd som verksamhetsutvecklare, Tarja Leinonen 
som tidsbegränsat anställd administratör (2021-03-29 – 2022-03-28) och Linda 
Strandenhed som tidsbegränsat anställd som projektledare för projektet Upptäck 
Gammelskogen i Norrbottens län (2021-01-01 – 2021-11-30).  Länsförbundet har också 
anlitat Urpo Taskinen som konsult mellan 2021-03-01 – 2021-05-31.

Till detta tillhör arbete med diverse arbetsgivarfrågor samt administration kring bland 
annat lönebidrag och föreningslönebidrag, lönehantering och planering. Som styrelsens 
arbetsgivarrepresentant och huvudkontakt gentemot verksamhetsutvecklaren har Kristina 
genomfört mellan 5-10 möten med Johanna under året samt ca 5 möten med 
arbetsgivargruppen bestående av Kristina, Marcus och Björn. Kristina har även deltagit på 
5 möten med arbetsgivarna för de andra regionala kanslierna under ledning av riks, samt 
deltagit på planeringskonferensen för arbetsgivare och verksamhetsutvecklare 24-25/9. 
Arbetsgivarfrågor som hanterats under året är bland annat administration kring 
verksamhetsutvecklarens ledighet mellan 2021-03-01 – 2021-08-31, planeringsarbete och 
avstämningar kring arbetsmiljö, lön och arbetsuppgifter. 

Kristina har haft ansvar för kontakten med Linda där mellan 5-10 planerings- och 
avstämningsmöten genomförts under året. Marcus och Björn har haft ansvar för 
kontakten med Urpo och Tarja, även om vi alla i arbetsgivargruppen på olika sätt har varit 
delaktiga i kontakt och planering med våra anställda och arvoderade.
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Linda Strandenhed Tarja Leinonen
projektledare admin
Upptäck Gammelskogen Kansliet

Urpo Taskinen Johanna Nilsson
vik Verksamhetsutvecklare Verksamhetsutvecklare
Kansliet Kansliet

http://www.gammelskogen.se
https://accentmagasin.se/politik/urpo-taskinen/


Verksamhetsutvecklare - Johanna Nilsson
 

Året har fortsatt präglats av pandemin och arbetet på kansliet likaså. I princip all 
verksamhet och åtagande har genomförts digitalt och det har varit märkbart minskat 
intresset för att delta på digitala arrangemang. Med det sagt har det administrativa arbete 
fortsatt löpande med alltifrån årsmötesperioden under Urpos vikariat till den andra 
projektansökningsperioden under Johannas återgång till tjänsten efter 6 månaders 
ledighet i olika former. 

Vi har äntligen kommit igång med vår nya hemsida så nu återstår det att fortsätta städa 
upp och göra den än mer tydlig och enkel att använda. Vi fortsätter att kämpa för att få 
tillbaka vår Facebook hemsida och med det nya projektet hoppas vi att problemet löser sig 
snabbt.

Med det sagt har vi, trots pandemi och Facebook varit aktiva i både media, debatter och 
sociala medier såväl som på myndighetsnivå i form av överklagningar. Vi har skapat 
turbulens i media lokalt, nationellt och internationellt. Inte minst kring Sveriges skogsbruk, 
gruvan i Gállok och vindkraftsetableringarna. Året har gett oss, bla genom gemensamma 
uttalanden, nya samarbeten och öppnat upp för möjligheter att agera gemensamt för våra 
klimat och miljömål. Vi har tex. samarbetat med Skydda Skogen och Greenpeace i 
skogsfrågorna, samebyarna i skogskydd, Amnesty och Civil Right Defenders i uttalanden 
och debattartiklar.

Våra kretsars engagemang är, precis som resterande av landet, varierande och endel är på 
uppsving medans andra behöver mer stöttning. 

Administratör - Tarja Leinonen29/3 2021-28/3 2022.

Jag har jobbat mest med föreningens hemsidor, både gamla och nya. Under våren och 
sommaren 2021 flyttades sidor från den gamla servern till riks server vilket betydde en 
stor förändring i sidornas fungerande. Har varit väldigt krångligt för att man t.ex. måste 
förändra storleken av bilder för att kunna lägga dem på nya sidan för att de var för stora. 
Ofta funkar länkar inte. Man är tvungen att manuellt förändra allt. Jobbet blev inte färdigt 
när jag slutade.

Jag lade all aktuell info om olika evenemang och nyheter på hemsidan. Under flytten 
måste det göras på båda sidor.

Jag hjälpte kretsar med deras hemsidor. Mest jobbade jag med Övertorneå och Pajala.

Jag hade medlemsansvariges rättigheter i Rutger, det digitala medlemsregistret. Jag har 
flera gånger skickat massutskick för olika kretsar och länsförbund via det. Under 
sommaren kom ett nytt kalendersystem som fungerade via Rutger och efter det gjorde jag 
kalenderaktiviteter där, t.ex. om bokcirkeln KliMat och om digitala skogsträffar.

KANSLI NORRBOTTEN
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Min sambo Urpo Taskinen jobbade under våren som en vikarierande 
verksamhetsutvecklare och jag kunde jobba mycket med honom. Vi båda tog del i nästan 
alla årsmöten kretsar hade. Vi jobbade också med länsförbundets digitala årsstämma så att 
alla årsstämmohandlingar var tillgängliga och spred info på alla kanaler om alla 
evenemang under en vecka (flera föreläsningar) och själva årsmötet.

Under sommaren 2021 tog projektet Upptäck Gammelskogen plats med kurser i nästan alla 
kommuner av länet. Jag hjälpte projektledaren Linda Strandenhed att sprida info om 
kurser på hemsidan och Facebook-gruppen. Jag gjorde flera affischer för henne om kurser.

Jag tog hand om epost som kom till länsförbundets e-postadress: 
kansli.norrbotten@naturskyddsforeningen.se.

Deltog i flera digitala möten, föreläsningar och andra evenemang om gruvor som olika 
aktörer arrangerade under året. Jag hjälpte på många sätt när byborna i Vittangi 
organiserade motståndet mot planer om en grafitgruva nära Vittangi av bolaget Talga. En 
stor demonstration tog plats 2 oktober med över hundra deltagare. Det blev så småningom 
en arbetsgrupp med namn JA till en framtid utan gruva. Är med i arbetsgruppen.

Deltog i digitala möten för regionala kanslier för Naturskyddsföreningen varannan 
måndag.
Hjälpte med Tua B. Franks föreläsning 7/10 om Miljö och folkhälsa.
Hjälpte Kiruna klimatgrupp med det första Klimatfika 18/12. Gjorde affischen. Är med i 
klimatgruppen.
Deltog i konferensen Mat och Klimat i Korpilombolo med Urpo 30-31 oktober.
Deltog med Marcus på ett möte med Maa- ja kotitalousnaiset från Finland om deras 
kommande projekt Invasiva arter och Barents området 23.11.

+ annat som jag inte kommer ihåg just nu.

KANSLI NORRBOTTEN
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FACEBOOK

ÅRET I BILDER

Vi är fortsatt låst vid att facebook har låst vår sida och använder därmed endast facebook 
gruppen som i huvudsak är till för att medlemmarna skall kunna kommunicera med 
varandra. Med det sagt hoppas vi på en lösning iochmed FB projektet. 
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https://www.facebook.com/ljusglimt/
https://www.norrbotten.snf.se/wordpress/an-finns-det-inga-grona-gruvor/


ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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https://arvidsjaur.naturskyddsforeningen.se/
https://pt.se/familj/artikel/hon-prisas-for-sina-insatser-for-skogen/l7998z0r
https://boden.naturskyddsforeningen.se/2022/01/20/program-for-2022/


ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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https://kiruna.naturskyddsforeningen.se/
https://www.gammelskogen.se/2021/04/09/upptack-gammelskogen-i-arjeplog/


ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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https://norran.se/bli-prenumerant/artikel/jog9o6gr
https://www.facebook.com/naturarjeplog/photos/a.304906821374016/304906764707355/


ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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Årets miljöpris delats ut av Region Norrbotten för 25:e året i rad. 2021 gick 
priset till Natursnokarna för att “de på ett social och roligt sätt hjälper 
barn och vuxna att komma ut i naturen och upptäcka tillsammans får 
Naturskyddsföreningens barn- och familjeverksamhet Natursnokarna i 
Luleå årets pris.”

https://www.norrbotten.se/sv/Utveckling-och-tillvaxt/Nyhetsarkiv-Utveckling-och-tillvaxt/Arets-miljopris-till-Natursnokarna/
https://www.youtube.com/watch?v=s_cD5Ircld0&t=6s


ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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https://www.youtube.com/watch?v=H-h8GHn3PBY
https://www.google.com/url?sa=i&url=https%3A%2F%2Fm.facebook.com%2Fgreenpeace.sverige%2Fphotos%2Fa.142619071890%2F10158136606021891%2F&psig=AOvVaw2_avc8TRhH8bWcVjTRN2HE&ust=1649261605654000&source=images&cd=vfe&ved=0CAoQjRxqFwoTCKiw-LKo_fYCFQAAAAAdAAAAABAD
https://newsroom.notified.com/volontarbyran/posts/pressreleases/de-ar-finalister-i-arets-volontar-2021
https://www.youtube.com/watch?v=DSOTLM1oAy4
https://www.facinggallivaremagasin.com/maj


ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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ÅRET I BILDER FORTS. 2021
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https://www.sverigesnatur.org/aktuellt/naturens-vinnare-och-forlorare-i-fotoutstallning/


Naturskyddsföreningen i Norrbottens län 2021
Underskrifter för verksamhetsberättelsen

Marcus Lidström, ordförande Kjell-Arne Johansson, sekreterare

Kristina Berglund, kassör Maj Aspebo, ledamot

Johan Lindqvist, ledamot Nina Pettersson, ledamot

Emy Suorra, suppleant Markku Nykänen

Camilla Inghe Linnea Haverinen

Töre Teknik och redovisningstjänster har skött länsförbundets ekonomi 
genom Kristina Enholm.

UNDERSKRIFTER
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Björn Lundquist, suppleantHenrik Blom, ledamot



EKONOMISK BERÄTTELSE
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Kassör/ekonomiarbete

Styrelsens kassör Kristina Berglund har under året ansvarat för det löpande arbetet med 
attestering av fakturor och utläggsblanketter, samarbete med bokföringsansvarig Kristina 
Enholm och uppföljning och redovisning av projektmedel. Länsförbundet har under 2021 
arbetat med projekten ”Inventera Mera”, ”Tillsammans i Sapmi” och ”Samarbete samebyar”, 
projekt som vi beviljades medel till under 2019 och 2020 men som helt eller delvis 
genomförts under året. Ett blixtbidrag söktes, beviljades och genomfördes under året – ”
Överklagan Gruvbrytning i Liikavaara”.

Vi har också genomfört av pandemin uppskjutna projekt, alltså bidrag som beviljats under 
tidigare år men inte kunnat genomföras, det mest framträdande var LONA-projektet 
”Upptäck Gammelskogen i Norrbottens län”. Projektet har inneburit en större hantering av 
fakturor och utlägg samt bokförings- och redovisningsarbete.

Länsförbundets lyckade arbete med att ansöka om projektmedel är en stor del av att 
föreningen har en god ekonomi och har möjlighet att anställa flera medarbetare. Det ska vi 
vara stolta över.

Vi har också ansökt om och beviljats ett antal projektmedel som kommer att genomföras 
under 2022, bland annat ”Gruvdammar och gruvsäkerhet” och ”Skogens själ”. Mer om det i 
verksamhetsplanen.



EKONOMISK BERÄTTELSE
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Industrisatsningar med epokgörande effekt sker just nu i flera delar av våra två 
nordligaste län med förändringar som är svåra att överblicka. Batterifabriken är igång 
och anläggningar för tillverkning av ”fossilfritt stål” börjar verkligen röra på sig. Stora 
förändringar är på gång och har börjat märkas både nationellt och på det lokala planet, 
förändring, som påverkar samhället och dessutom våra medlemmar på ett sätt vi inte 
mött förut. Detta kommer att ha en direkt påverkan på i synnerhet kommunerna Kiruna, 
Gällivare, Boden och Luleå, men förstås även  på länet i stort. Kopplat till detta 
uppkommer frågor kring energiförsörjning, råvaruutvinning, klimataspekter och social 
omställning. Frågor som mycket av vårt arbete under 2022 kommer att handla kring. 

Utöver de stora tematiska områdena vi kommer att fokusera på under året, med skogen, 
gruvorna och klimatet i centrum stundar även valet 2022. Här ämnar Länsförbundet 
bevaka och delta i debatten kring de avgörande frågorna kring miljö, natur och klimat. 
Inom föreningen genomförs också Rikskonferensen i Mora i maj där bland annat en ny 
framtidsstrategi ska beslutas om. 

Skog
Pandemin har påverkat arbetet i gruppen under 2021 men målet är att stärka arbetet under 
2022. Förhoppningen är att kunna starta upp ytterligare fler lokala skogsgrupper i länet. 
Som under tidigare år kommer skogsgruppen att stötta olika uppkommande händelser i 
länet i skogsrelaterade frågor. I februari 2022 hölls en digital sammankomst för att lägga 
upp en strategi för året. Bättre struktur ska stärka och utveckla gruppen, samt engagera 
fler deltagare med olika specialistområden. Planering pågår för ett större fysiskt möte i 
maj månad för att kunna bygga nätverk. Förhoppningarna är bl.a att kunna få en bättre 
arbetsfördelning. 

Tillsammans med Skydda skogen planeras inventeringar i områden som behöver skydd. 
Planering pågår också för att genomföra kurser likt “Upptäck Gammelskogen” i några av 
länets kommuner. Även ett projekt med “mentorskap”, för att få fler som redan är ute att 
lära sig mera och kunna vara ett resurs vid inventeringar planeras. Skogsdebatten, 
klimathotet, Sveaskogs agerande mm, allt har ett samband med skogen. Samarbetet med 
andra grupper stärker oss alla, inte minst samarbetet med samerna har visat att vi är på 
rätt väg. Låt oss fortsätta att samarbeta med alla som vill naturens bästa och bevara den 
biologiska mångfalden.

Vindkraft 
Vi fortsätter arbetet med vindkraftsgruppen som startade under 2021. Yttrande över 
Vattenfalls nu inlämnade nya ansökan angående Käymävaara skall närmast produceras. 
Härnäst följer även behandling av ansökan för Selkävaara (Vattenfall). Det är fullt möjligt 
att även ansökan angående Storlandet kommer att inlämnas under året. Det nu visade 
ökade intresset för havsbaserad vindkraft även i Norrbotten stödjer föreningens tidigare 
lämnade yttranden och skulle möjligen kunna lätta på trycket av fler vindkraftsparker i 
renbetesland.

VERKSAMHETSPLAN 2022
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Gruvor
Vi fortsätter gruvgruppens ihärdiga arbete under 2022 som accelererade tack vare nya 
engagerade i gruppen men främst genom lokala aktionsgrupper (Gallok och Vittangi). Flera 
stora ärenden och avgöranden att bevaka. Vi bedömer det finns goda förutsättningar att HD 
beviljar prövningstillstånd och “tvingar” Mark-och miljööverdomstolen att pröva vår 
överklagan av Bolidens beviljade tillstånd att bryta I Liikavaara. Vi kommer behöva 
ekonomiska förstärkningar (nytt blixtbidrag?) för att fullfölja talan i Mark- och 
miljööverdomstolen. Vägledande för fortsatt hantering av kommande ansökningar kommer 
regeringens beslut avseende Gallok att bli liksom beslutet efter rättsprövningen av 
regerinsbeslutet gällande Laver. Överklaganden av första domen gällande Kaunis Iron gör 
fortsättningen med kommande prövning av den nya ansökan ännu mer oklar om när och 
hur förhandlingen kommer till stånd. Vi har även överklagat ett undersökningstillstånd 
norr Moskosel, varför Bergsstatens hantering av detta kommer bli avgörande för hur vi 
fortsatt kan agera i tidiga skeden i ansökningsprocesserna. Ansökningar för Nunasvaara, 
Niska och och Viscaria förväntas under året. Nytt samråd har inletts för Nautanen.Det är 
önskvärt att aviserad kurs om gruvdammar, för vilken vi har fått projektbidrag, verkligen 
genomförs av LTU. Ytterligare kunskaper om gruvdammar kan kvalitetshöja vårt 
hanterande av gruvärenden (utvecklas nedan).

Klimat
Klimatlarmen duggar allt tätare. FN:s klimatpanels rapport i februari understryker allvaret 
och att tiden håller på att rinna ut. Klimatförändringarna hotar hela mänskligheten och 
jordens ekosystem. Redan nu är effekterna svåra i många delar av världen. Trenden med 
stigande temperaturer och ökad nederbörd i Sverige kommer att förstärkas. Följden blir fler 
översvämningar, värmeböljor och skogsbränder.

Vi ska bidra till att klimatfrågan får hög prioritet inför valet i september. Vår ohållbara 
konsumtion och tillväxttron måste också upp på dagordningen. De stora 
industrisatsningarna i norra Sverige, ”den gröna” omställningen, behöver problematiseras. 
Projektet Klimatanalys Norr är ett redskap för det. Projektet syftar bland annat till att öka 
vår kunskap och göra den tillgänglig för många.

Vi vill fortsätta samarbetet med projektet Visualizing Change som drivs av Keith Larson, 
forskare i Abisko. 

I juli genomför nätverket Protect Our Winters en cykelmanifestation för klimatet genom 
landet. Piteå, Luleå, Kalix, Överkalix och Kiruna finns med på rutten. Vi deltar där det finns 
intresse. Liksom tidigare ska vi samarbeta med andra klimatengagerade, t ex Fridays for 
Future. 
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Hav- och vatten
Länets hav- och vattengrupp är fortsatt vilande på grund av bristande resurser och intresse. 
Bevakning av de så viktiga och aktuella frågorna kring bland annat lokalt fiske, vattenkraft, 
återställning av vattendrag, strandskydd, biologisk mångfald och restaurering av våtmarker 
kommer dock ändå att ske inom ramen för Länsförbundets verksamhet. En turné i länet 
med fokus på omprövningen av tillstånden för vattenkraft planeras att genomföras av 
riksföreningen under året. Här hoppas vi hoppas att intresserade kretsar kan delta och 
engagera sig. 

Aktse
Till 2022 har vi två extra spännande nyheter från Aktse. I juni planeras den första 50 års 
återträffen äga rum med deltagare som var med på Fältbiologernas läger 1972. Dessutom 
har vi anmält ett område av ängen till projektet Svensk dagfjärilsövervakning. Tanken är att 
stuggästerna ska hjälpa till att bevaka och rapportera de dagfjärilar de ser under sommaren. 
För några år sedan hjälpte stuggästerna till med att byta behållare på en insektsfälla vid 
ängen och nu ska alltså dagfjärilarna i området kartläggas. 
Utöver det fortgår arbetet med uthyrning av stugan i vanlig ordning.

Regionalt kansli
Från och med 2022 kommer vi och alla andra länsförbund att erhålla ett mycket välkommet 
ökat finansiellt stöd från riksföreningen för det regionala kansliet. Detta innebär en 
möjlighet för länsförbundet att förstärka kansliet och utveckla verksamheten. En av de 
viktigaste insatserna under året blir att förbättra kansliets arbete med kommunikation där 
vi bland annat kommer att upprätta en kommunikationsstrategi samt arbeta mot att på sikt 
kunna anställa en kommunikatör. En del av kommunikationsarbetet är också att fortsätta 
det viktiga arbetet med att färdigställa överflytten av länets och kretsarnas hemsidor och 
uppdatera/strukturera dessa samt att få igång våra sociala medier på ett mer aktivt sätt. Vi 
kommer även att avtacka vår administratör som efter ett väl utfört års arbete avslutar sin 
tjänst hos länsförbundet i slutet av mars. 

Natursnokarna
Natursnokarna i länet fortsätter sin viktiga verksamhet riktad till barn mellan 3-10 år och 
deras vuxna. Länsförbundets ambition är att under året öka stödet till Natursnokarnas 
koordinator i länet, det så kallade “snokloket”, Dieke Sörlin för att utveckla verksamheten. 
Detta kommer att göras inom ramen för projektet Nature Awareness (se nedan).

Aktuella projekt

Nature Awareness
Projektet består av två delar. Med det lyckade projektet Upptäck gammelskogen i 
Norrbottens län från 2021 färskt i minnet syftar del ett av projektet att nu genomföra 
skogskurser riktade mot länets barn och unga tillsammans med länets Natursnokar och 
Fältbiologer. Projektet och syftar till att via kurser i varje kommun i Norrbottens län väcka 
naturintresset hos fler barn och unga och ge dem möjlighet att ta en tydlig plats i 
föreningen där deras kunskaper kan frodas och växa till livslånga engagemang som i sin 
tur bidrar till ett mer hållbart samhälle för kommande generationer. Den andra delen består 
av arrangerande av en skogskonferensdag med hållbarhetsfokus som tar avstamp i den 
motion om en skogsmanifestationsdag som antogs vid årsstämman 2021. Projektet medger 
anställning av projektledare och arvodering av konsulter och blir länsförbundets mest 
omfattande projekt 2022. Projektbidrag har beviljats av Facebook.
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Aktuella projekt forts..

Att fånga skogens själ  - en kväll med Robin Eriksson Franzén
Den internationellt rosade “nykomlingen” Robin Eriksson Franzén berättar om skogens själ 
och skildrar urskogens magi genom hans aktuella projekt “Deep roots”. Robins mål är att 
visa att våra skogar är värda att bevara. I snart 3 år har han, via kollektivtrafik och till fots, 
dokumenterat årstidernas förändringar och skådespel genom att fotografera, filma, skapa 
timelaps såväl som egen musik. Slutresultatet? En visuell upplevelse som tar åskådaren rätt 
in i de djupaste norrländska skogarna med aurora borealis dansande ovanför. Det är 
omöjligt att inte bli berörd och vilja bidra till allas vår gemensamma skogskamp. I detta 
projekt vill länsförbundet bjuda på en kväll tillsammans med Robin där han berättar om och 
visar sitt arbete för att ge energi att ta nästa steg i kampen om skogarna. Skogsgruppen i 
Norrbotten kommer också att vara representerade på plats med ett “informationsbord”. 
Projektbidrag har beviljats av  Naturskyddsföreningens riksorganisation.

Gruvdammar och gruvsäkerhet
I Norrbotten pågår ett flertal gruvprojekt, bland annat Kanunisvaara, Laver, Liikavaara, 
Nuvasvaara och Niska, Viscaria, Pahtohavare, Kallak, med flera. Frågorna om gruvdammar 
och säkerheten kommer upp i alla ansökningsprocesser såväl vad gäller 
koncessionsansökan som miljöprövningen. Länsförbundets kunskap om detta måste 
säkerställas, och avses göras genom detta projekt. Genom förbättrad kunskap kommer 
ämnar vi bli en bättre bevakare av att miljöhänsyn beaktas såväl i beslutsprocesser kring 
gruvärenden som under gruvrelaterad produktion. Genom detta projekt ämnar vi med en 
representant från länsförbundet delta i kursen Gruvdammar och dammsäkerhet, 3 hp, via 
Luleå Tekniska Universitet (LTU) i samarbete med Svemin, och därefter sprida kunskap i 
Norrbottens kretsar, länsförbund och gruvgrupp. Projektbidrag har beviljats av 
Naturskyddsföreningens riksorganisation.
 
Studiematerial Inventera Mera
Projektbidrag har beviljats av Naturskyddsföreningens riksorganisation för att skapa ett 
studiematerial med syfte att öka kunskap om skogens värde och utbilda i att inventera 
hotade skogar. Projektet drivs och utarbetas av Marie Karlsson och kommer att presenteras 
på vår hemsida under året samt delges till intresserade via Naturskyddsföreningen riks och 
Studiefrämjandet.

Klimatsmarta Industrisatsningar i Norrbottens län
Projektet tar avstamp i insikten att det inom föreningen behövs kunskap och klarhet 
gällande de stora epokgörande industrisatsningar som pågår i de två nordligaste länen. 
Frågor som kommer avhandlas inom ramarna för projektet har anknytning till 
energibalans, mineralutvinning, skog, klimatnytta och samhällspåverkan. 

Projektet sker i samarbete med Skellefteåkretsen och ämnar ge möjlighet att arbeta fram en 
helhetsbild över industrisatsningarna sett utifrån Norr- och Västerbottens perspektiv. En 
bild som vi i senare skede kan förmedla till fler medlemmar och allmänhet. Dessutom 
bidrar projektet till att förbereda oss på eventuella samtal/diskussioner/debatter med 
beslutsfattare i frågan. Projektet avser också inhämta kunskap genom inläsning och 
diskussion med myndigheter och företag samt skapa en stabil arbetsgrupp kring denna 
fråga. Projektbidrag har beviljats av Naturskyddsföreningens riksorganisation.
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VERKSAMHETSPLAN

Aktuella projekt forts..

Forskningssamarbeten
Länsförbundet inledde två forskningssamarbeten under 2021 som kommer att fortsätta 
under 2022. Det handlar dels om ett samarbete med  Keith Larsson, klimatforskare vid 
Abisko Naturvetenskapliga Station/Umeå universitet  där länsförbundet tackat ja till att 
vara partner i ett projekt kallat Vizualizing Change. Ambitionen är att under 2022 stå som 
medsökande i en större projektansökan.

Det andra samarbetet görs med Ruth Varner, professor i Earth systems research vid 
Universitetet i Hampshire, som forskar på bl.a. gaser och metaller i ekosystemen och hur så 
kallade hotspots för t ex. kvicksilver påverkar miljön. Detta samarbete kommer att 
aktualiseras först under 2023/2024 där länsförbundets/kansliets medverkan bland annat 
innebär att vi kommer att hålla en digital föreläsning för studenter samt medverka på plats 
i Abisko tillsammans med forskningsstudenter. Detta innebär att länsförbundets insats 
under 2022 endast kommer att bestå i att följa med i projektets utveckling. 
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BUDGETFÖRSLAG
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SLUTORD

Styrelsens slut/tackord
Återigen vill vi tacka alla medlemmar, 

samarbetspartners och andra engagerade för ett både 
spännande och intensivt 2021. 

Vi har många viktiga frågor att arbeta vidare med under 
kommande år och vi är tacksamma för att ni är med oss 
på resan. Nu ser vi fram emot 2022 ute i skog och mark, i 

cyberrymden och i debatten.

 Tillsammans är vi starka!
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MOTION - STYRELSENS UPPDATERING

Skogsmanifestationsdag för att värna skogen - uppdatering från styrelsen

Arbetet med att genomföra skogsmanifestationsdagen har påbörjats under 2022, dock i en 
lite annan form än vad vi först såg framför oss när motionen antogs under stämman 2021. 
Istället för att tillsätta en arbetsgrupp och avsätta tid från kansliet - som vi avsåg göra i vårt 
motionssvar 2021 - dök en annan möjlighet upp. Detta inom ramen för projektet “Nature 
awareness” där vi sökt och beviljats projektmedel om 800 000 kr. Projektet består av två 
delar, varav en del som innebär att arrangera en så kallad “skogskonferensdag” likt den som 
beskrivsi motionen. Mer om projektet finns att läsa i verksamhetsplanen för 2022. 

Vi ser detta som mycket positivt eftersom vi genom projektet kommer att kunna genomföra 
arrangemanget med starka resurser både ekonomiskt men också personalmässigt. 
Skogsdagen är tänkt att genomföras under hösten 2022 i Luleå, och planeringen har startat 
under mars-april 2022 av den anställde projektledaren med stöd från 
verksamhetsutvecklaren och representanter från styrelsen. Mer information om detta följer 
under sommaren 2022 och vi ser fram emot ett mycket spännande arrangemang!
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